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معاون غذا و داروی وزیر بهداشت:
قیمتدارودرسال97تغییرنمیکند

معاون غذا و داروی وزیر بهداش��ت، درمان 
و آموزش پزشکی با بیان اینکه قیمت دارو در 
سال 97 افزایش نخواهد داشت، گفت: افزایش 
قیمت تنها بر اساس افزایش نرخ تورم خواهد 
بود و تاکنون در سطح این وزارت، برنامه ای برای 
افزایش قیمت دارو در س��ال آتی دیده نش��ده 
اس��ت. به گزارش ایرنا، غلامرضا اصغری اظهار 
کرد: همچنین در بحث تعرفه آزمایشگاهی در 
سال 97 افزایش قیمتی در نظر گرفته نشده و 
افزایش در نظر گرفته ش��ده همان میزان تورم 
رسمی کشور اس��ت که 8/4 درصد است. وی 
افزود: 24 ه��زار میلیارد ریال ب��رای پرداخت 
مطالبات شرکت  های دارویی در نظر گرفته شده 
که هفته آینده به دانش��گاه  های علوم پزشکی 
اس��تان ها پرداخت می شود تا بتوانند در زمینه 
پرداخت بدهی داروی��ی، تجهیزات مصرفی و 

آزمایشگاهی اقدام کنند.

جانباختن16هزارنفردرتصادفات
رئیس پلیس راه��ور ناجا از وج��ود 5 هزار 
و 400 نقط��ه حادثه خی��ز در کش��ور خبر داد 
و گفت: س��ال گذش��ته 16هزار نفر در کش��ور 
 در تصادف��ات جان خ��ود را از دس��ت دادند و 
333 ه��زار نفر نیز مجروح ش��دند. به گزارش 
فارس، س��ردار تقی مهری، رئیس پلیس راهور 
ناجا در اجلاس سالانه جوامع ایمن اظهار داشت: 
س��الانه در دنیا یک میلیون و 250 هزار نفر به 
دلی��ل تصادفات می میرند و 55 میلیون نفر نیز 
مجروح می ش��وند؛ سال گذشته 16هزار نفر در 
کشور ما در تصادفات جان خود را از دست دادند 
و 333 ه��زار نفر نیز مجروح ش��دند. وی افزود: 
در س��ال گذشته حدود 50درصد افرادی که در 
ح��وادث جان خود را از دس��ت داده اند به دلیل 
حوادث ترافیکی ب��ود و 50 درصد دیگر نیز به 
دلیل آتش سوزی، سیل، توفان و... فوت شده اند. 
به گفت��ه رئیس پلیس راهور ناج��ا، 73 درصد 
جان باختگان حوادث جاده ای در خارج از شهرها 
و 27 درصد آنها در درون شهرها جان خود را از 
دست می دهند، در این میان سهم عابر پیاده و 
موتورسواران در داخل شهرها 80 درصد است و 
در مجموع موتورسوارها 24 درصد و عابران پیاده 
20 درصد در تصادفات س��هیم هستند. سردار 
مهری با بیان اینکه در سال 84، 27 هزار و 700 
نفر جان خود را به دلیل این حوادث از دس��ت 
دادند، تصریح کرد: اما آمار جان باختگان حوادث 
ترافیکی سال گذش��ته به 16 هزار نفر کاهش 
یافت، این موضوع نتیجه هماهنگی دستگاه های 
مختلف بود. یکی از اقدامات مهم پلیس در دهه 
80 اج��رای طرح هایی مانن��د همیاران پلیس، 
فرهنگ ی��اران ترافیک و راه��وران محلات بود، 
علاوه بر آن فرهنگ س��ازی رسانه های گروهی 
و کمک ه��ای خوب صنعت بیم��ه برای تأمین 
تجهی��زات لازم برای موتورس��واران نیز در این 

زمینه مؤثر بوده است.

اجرایقانون
کسرخدمتفرزندانایثارگر

رئیس فراکس��یون ایثارگران در مجلس از 
توافق این فراکس��یون با مس��ؤولان ستادکل 
نیروهای مسلح برای اجرای قانون کسرخدمت 
فرزندان ایثارگران از هفته آینده خبر داد. حسن 
نوروزی از برگزاری نشست فراکسیون ایثارگران 
مجلس با مس��ؤولان ستادکل نیروهای مسلح 
برای تعیین تکلیف اجرای قانون کسر خدمت 
فرزندان ایثارگران خبر داد و به خانه ملت گفت:  
از زم��ان تصویب این قانون در مجلس تاکنون 
ستادکل اجرای آن را به تعویق انداخته و در این 
راستا افراد بسیاری از خانواده ایثارگران که در 
سن اعزام به خدمت بودند دچار مشکل شدند. 
نماینده مردم بهارستان و رباط کریم در مجلس 
با اش��اره به اینکه در طول چند هفته گذشته 
جلسات بس��یاری در این باره برگزار شد، افزود:  
در نشست مش��ترک چندی پیش فراکسیون 
ایثارگران با ستادکل نیروهای مسلح مقرر شد 
 ط��ی یک هفته آینده اجرای ای��ن قانون برای 
20 ه��زار نفر از فرزن��دان ایثارگران به ترتیب 
اولویت اجرایی شود. رئیس فراکسیون ایثارگران 
در مجلس تصری��ح کرد:  اجرای این قانون نیاز 
به ثبت نام از افراد نداش��ته و باید برای فرزندان 
ایثارگ��ران که حائز ش��رایط م��ورد نظر برای 
خدمت س��ربازی تا پایان سال جاری هستند 

اجرایی شود.

عضو شورای شهر چهارم انتقاد کرد
ابهامدرچراییتعطیلی
خط7مترویتهران

نای��ب رئیس س��ابق کمیس��یون عمران و 
حمل ونقل شورای اسلامی شهر تهران با تاکید 
بر مورد تایید قرار گرفتن استفاده عموم مردم 
از خط 7 متروی تهران، تعطیلی این خط را از 
س��وی تیم مدیریت شهری جدید مورد سوال 
قرار داد. اسماعیل دوستی با اشاره به اعزام تیمی 
متخصص از اعضای شورای قبلی برای بازدید از 
ظرفیت های خط 7 مترو و ارزیابی میزان امنیت 
آن به فارس گفت: آقای حافظی از مسافرگیری 
خط 7 مترو انتقاد ک��رده بود، به همین دلیل 
تیمی متخص��ص از اعضای ش��ورای وقت به 
هم��راه دنیامالی به عنوان رئیس کمیس��یون 
حمل و نقل و عمران شورا و  چمران به عنوان 
رئیس شورا جهت بازدید از خطوط 6 و 7 مترو 
عازم شدند.  عضو شورای مرکزی حزب اعتماد 
ملی افزود: من در آن زمان س��فر بودم اما پس 
از بازگش��ت با اطلاعاتی که از دوستان گرفتم، 
نسبت به اس��تانداردها و آمادگی خط 7 برای 
مسافرگیری یقین پیدا کردم و این مهم برای 
ما محرز شد. وی ادامه داد: حال خط 7 متروی 
تهران از سوی شهرداری تعطیل شده است. آنها 
می گویند مسافرگیری از این خط را به تابستان 
97 موکول کرده اند. این عضو س��ابق ش��ورای 
شهر تهران دلیل تعطیلی خط 7 متروی تهران 
و بازگشایی مجدد آن در تابستان سال آینده را 
مورد سوال قرار داد و گفت: واقعا نمی دانم چرا 
خط 7 متروی تهران را تعطیل کرده اند. دوستان 
شورای شهر جدید و تیم مدیریت شهری باید 
بدانند با زیر س��وال بردن اقدامات شورای شهر 
قبل عملا ب��ذر یاس و ناامی��دی را در جامعه 

پراکنده می کنند.

نوسازی9۰هزاردستگاهتاکسی
باوامهای۲۰میلیونی

مدیرعامل سازمان تاکس��یرانی گفت: برای 
نوس��ازی 90 هزار دس��تگاه تاکس��ی در کشور 
تسهیلات 20 میلیون تومانی با سود 18 درصد 
در نظر گرفته ش��ده اس��ت. به گزارش تسنیم، 
علیرضا قنادان اظهار کرد: برنامه نوسازی 90 هزار 
دستگاه خودرو در دستور کار است، براین اساس 
خودروهای با عمر 10 س��ال به ب��الا می توانند 
از وام 20 میلی��ون تومانی ب��ا کارمزد 18 درصد 
استفاده کنند که برای خودروی اسقاط شان هم 
اگر سواری باشد 5 میلیون و برای ون 10 میلیون 
تومان پرداخت می ش��ود. مدیرعامل س��ازمان 
تاکس��یرانی همچنین بیان کرد: در حال حاضر 
دولت 13/5 درصد از سهم بیمه رانندگان تاکسی 
را پرداخ��ت می کند که البته ب��رای آن هم اما و 
اگرهایی وجود دارد احتمال قطع شدن آن برای 
س��ال آینده وجود دارد، البته این موضوع همه 
تاکسیرانان را در برنمی گیرد و بقیه باید خود را 
به صورت خویشفرما بیمه کنند. البته این مبلغ 
بیمه بسیار بالاست که از دولت می خواهیم به این 

قشر کمک کند.

ورودسامانهبارشیجدیدبهکشور

مدیرکل پیش بینی و هش��دار سریع سازمان 
 هواشناس��ی از ورود س��امانه بارشی به کشور در

 )5 بهم��ن( خبر داد و روند ب��ارش باران و برف 
طی روزهای آینده را پیش بینی کرد. احد وظیفه 
به ایسنا گفت: بر اساس تحلیل آخرین نقشه های 
 پیش��یابی هواشناس��ی، از اواس��ط پنجش��نبه 
)5 بهمن( با ورود سامانه بارشی از شمال غرب و 
غرب کشور برای این مناطق ابرناکی، بارش برف 
و باران و وزش باد پیش بینی می ش��ود. مدیرکل 
پیش بینی و هشدار س��ریع سازمان هواشناسی 
افزود: روز جمعه           این موج بارش��ی علاوه بر نیمه 
غربی کش��ور، س��واحل دریای خزر، دامنه های 
زاگرس مرکزی، بخش هایی از مرکز و شمال شرق 
کشور را فرا می گیرد. به گفته وظیفه، روز شنبه از 
شدت بارش در نیمه غربی کشور کاسته و بارش 
به مرکز و شرق کشور کشیده می شود. کارشناس 
س��ازمان هواشناسی با اش��اره به وضعیت امروز 
جوی تهران گفت:  آسمان تهران کمی ابری همراه 
با وزش ب��اد در اواخر وقت نیمه ابری پیش بینی 
می ش��ود و دم��ای این روز بین 15 ت��ا 4 درجه 
سانتیگراد خواهد بود. وی در پایان اظهار داشت: 
روز جمعه  تهران کمی ابری، گاهی همراه با وزش 
باد، اواس��ط روز نیمه اب��ری، در بعدازظهر ابری با 
احتم��ال بارش همراه خواهد بود و بیش��ترین و 
کمترین دما به 10 و 5 درجه سانتیگراد می رسد.

نبض جامعه

گروه اجتماعی: قرار است دستورالعمل 
ک��ه  دانش آم��وزی  بازدی��د  و  اردو 
ای��ن روزه��ا باع��ث ایجاد ح��رف  و 
حدیث هایی ش��ده است، تغییر کند 
اما آموزش وپ��رورش نی��ز باید برای 
به کارگی��ری عناوین بوی��ژه عناوین 
مقدس که نظام جمهوری اس��لامی 
ای��ران با آن گره  خورده اس��ت، دقت 
بیشتری داشته باش��د تا اشتباهاتی 
نوش��تاری در بخش��نامه ها دستمایه 
سوءاستفاده دش��منان کشور نشود. 
به گزارش فارس، 23 دی ماه امسال، 
اداره کل آموزش وپ��رورش همدان به 
مناطق تابعه خود، دستورالعمل اردو 
و بازدی��د دانش آم��وزی را ابلاغ کرد 
که چند روز بعد، این ابلاغیه خبرساز 
ش��د. ابلاغیه این اس��تان بر اس��اس 
بخش��نامه اردو و بازدید دانش آموزی 
ک��ه با امضای س��یدمحمد بطحایی، 
وزیر آموزش وپ��رورش در 27 آذرماه 

به ادارات کل آموزش وپرورش اس��تان ها ابلاغ  شده 
است، صادرش��ده بود اما آنچه باعث خبرساز شدن 
این ابلاغیه ش��د، بخش��ی از متن آن بود که در آن 
اش��اره  ش��ده بود: »دانش آموزان پیش دبس��تانی و 
پایه های اول و دوم دبستان نباید از مراکز بهداشتی 
و درمانی، عیادت از جانبازان و بیماران، مراکز انتقال 

خون، گلزار شهدا و آرامستان ها بازدید کنند«.
گلزار شهدا، نماد استقامت ■

بر اساس دیدگاه تعدادی از روانشناسان، حضور 
کودکان در مراسم خاکسپاری و مشاهده تأثر شدید 
مردم، فریادها و اشک ها و به خاک سپردن متوفی، 
اثرات منفی بسیاری دارد. حتی افراد بزرگسال نیز 
تحت تأثیر فضای اندوهناک و غمبار این مراسم قرار 
می گیرند و حضور کودکان در این مراس��م توصیه 
نمی ش��ود اما آی��ا در اردوه��ای آموزش وپرورش، 
کودکان به مراس��م خاکس��پاری برده می ش��وند؟ 
احد آزادی خواه، س��خنگوی کمیس��یون فرهنگی 
مجلس در این باره گفته است: »مگر تاکنون چند 
دانش آموز و نوآموز به قبرستان ها اعزام  شده بودند 
ک��ه آموزش وپرورش به فک��ر ممنوعیت آن افتاده 
است؟« وی تصریح کرد: گلزار شهدا در فرهنگ ما 
نماد مرگ نیست بلکه نماد استقامت و حیات دائمی 
است. نکته بعد، عیادت دانش آموزان از جانبازان و 
بیماران است؛ آیا اینکه دانش آموز به عیادت بیمار 
بشدت مریض احوال برود با آنکه پای صحبت های 

شیرین یک جانباز قطع نخاع باشد، تفاوت ندارد؟ در 
ویراست اول دستورالعمل اردو و بازدید دانش آموزی 
که مهرماه امس��ال ارائه ش��د، از کلمه ممنوعیت 
حضور دانش آموزان در »گلزار شهدا« استفاده  نشده 
اما در ویراس��ت دوم که آذرماه امسال از سوی وزیر 
آموزش وپرورش ابلاغ  شده است، کلمه گلزار شهدا 

اضافه  شده است.
بازنگری در دستورالعمل اردوها ■

در همین باره، علی رمضانی، مدیرکل فرهنگی 
و هن��ری، اردو ه��ا و فضا ه��ای پرورش��ی وزارت 
آموزش وپرورش درب��اره چرایی ممنوعیت بازدید 
دانش آموزان پیش دبس��تانی و اول و دوم دبستان 
از گل��زار ش��هدا گف��ت:  »دس��تورالعمل اردو های 

دانش آموزی به صورت موقت تنظیم  ش��ده اس��ت 
و ب��ه طور حت��م در بازنگری جدی��د آن را حذف 
خواهیم کرد، چراکه بازدی��د دانش آموزان از گلزار 
شهدا و آشنایی با زندگی آنها از سیاست های اصلی 
آموزش وپرورش است، کمتر از یک ماه دیگر اجرای 
آزمایش��ی دس��تورالعمل اردو های دانش آموزی به 
پایان می رس��د و در بازنگری بحث بازدید از مقبره 

شهدا را به طور حتم ذکر خواهیم کرد«. 
رمضان��ی در پاس��خ ب��ه این پرس��ش که چرا 
ممنوعیت بازید از گلزار ش��هدا عنوان شده است؟ 
اف��زود: »این دس��تورالعمل صرفا ب��ه دلیل اینکه 
نوآموزان پیش دبس��تانی با سنین بسیار پایین در 
فضای آرامس��تان ها قرار نگیرند ابلاغ  شده و تأکید 

بر بیمارس��تان ها و آرامس��تان ها به 
جهت رعایت اقتضای سنی و روحی 
ای��ن دانش آم��وزان بوده اس��ت، این 
دس��تورالعمل به  صورت محدود در 
اختیار مدی��ران کل آموزش وپرورش 
اس��تان ها قرار گرفته است تا پس از 
بررسی های کارشناسی بازخورد ها را 
بسنجیم و موضوع ممنوعیت بازدید 
از گلزار شهدا به طور قطع اصلاح و در 
بخشنامه ای که فروردین سال آینده 
ابلاغ خواهد شد این ممنوعیت حذف 

خواهد شد«.
واکنش آموزش وپرورش ■

پ��س  از ای��ن رویداد ه��ای عصر 
اطلاع رس��انی  مرک��ز  سه ش��نبه، 
را  اطلاعی��ه ای  آموزش وپ��رورش، 
منتش��ر کرد که در آن آمده اس��ت: 
»ب��ا توجه ب��ه اهمیت وی��ژه ای که 
وزارت آموزش وپ��رورش ب��رای مقام 
ش��امخ شهدا قائل است و نیز جایگاه 
پررنگ ارزش های والای اسلامی- انقلابی در متون 
و کتب درسی و برنامه های جاری آموزش وپرورش، 
قابل درک است که استفاده از برخی عبارات مانند 
»ممنوعیت بازدید از گلزار شهدا« در قالب تبصره ای 
ذیل یک ماده از دستورالعمل اردوهای دانش آموزی، 
قطعاً نیاز به اصلاح داش��ته و با توجه به آزمایشی 
بودن این دس��تورالعمل، در نس��خه نهایی مرتفع 
خواهد شد. دوماً: همچنین بر اساس دیدگاه غالب 
صاحب نظران حوزه روانشناس��ی و تربیتی، بازدید 
نوآم��وزان و کودکان در س��نین پیش دبس��تانی و 
س��ال های نخس��تین دوره ابتدایی از آرامستان ها 
و مراک��ز درمانی به صلاح نب��وده و دارای تأثیرات 

نامطلوب روحی و روانی است«.
وزارت  س��ابق  مع��اون  ابراهی��م س��حرخیز، 
اینچنینی  اش��تباهات  آموزش وپ��رورش درب��اره 
معتقد است: »صدور بخشنامه در آموزش وپرورش 
بدین روال اس��ت که هر نام��ه  باید از مجرای گروه 
مستندسازی عبور کند که هر یک از معاونت ها در 
آن نماینده ای دارند؛ زیرا این بخش��نامه ها تبعات 
سیاس��ی و اجتماعی فراوانی دارد«. به نظر می آید 
آموزش وپ��رورش نیز بای��د در به کارگیری عناوین 
بویژه عناوین مقدسی که نظام جمهوری اسلامی 
ایران با آنها گره خورده است، دقت بیشتری داشته 
باشد تا اشتباهاتی نوشتاری در بخشنامه ها، دستمایه 

سوءاستفاده دشمنان کشور نشود.

آموزش وپرورش در اطلاعیه ای اشتباه خود را اصلاح کرد

تبصرهخبرسازدرآموزشوپرورش
سخنگوی کمیسیون فرهنگی مجلس: گلزار شهدا نماد استقامت و حیات دائمی است

آوای شهر
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نمای نزدیک

توضیحوزیرآموزشوپرورشدربارهتبصرهحاشیهساز
وزیر آموزش وپرورش درباره خبر ممنوعیت بازدید دانش آموزان از گلزار ش�هدا توضیح داد. سیدمحمد 
بطحایی در حاشیه نشست هیات دولت در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه آیا وزارت آموزش وپرورش 
بخشنامه ای مبنی بر ممنوعیت حضور دانش آموزان ابتدایی در گلزار شهدا داشته است؟ گفت: همانطور 
که در اطلاعیه روابط عمومی توضیح داده شد،  استفاده از این واژه یک کم دقتی بوده و ما نباید این واژه 
را در این بخش ها به کار می بردیم. وی ادامه داد: منظور حضور دانش آموزان کلاس های اول و دوم ابتدایی 
و همچنین پیش دبستانی ها در آرامستان هاست. به هرحال متخصصان تربیتی تایید نمی کنند بچه های 
خردسال در آرامستان ها حضور پیدا کنند. وزیر آموزش وپرورش با بیان اینکه این دستورالعمل، آزمایشی 
اس�ت و تا اسفندماه به صورت آزمایش�ی اجرا می شود، اظهار داشت: در دستورالعمل تکمیلی که آن را 

فروردین 9۷ صادر خواهیم کرد، این موضوع را تصحیح می کنیم.

از  یک��ی  اجتماع�ی:  گ�روه 
بیمارس��تان ها برای تامین منابع 
مال��ی خود، ن��وزاد و م��ادر جوان را بع��د از 5 روز 
 همچنان گرو نگه داش��ته است. به گزارش میزان،
30 دی ماه بود، ساعت 10 شب شد دردی عجیب 
تمام اس��تخوان های بدنم را به لرزه انداخت. رنجی 
که برای پنجمین بار س��راغم آمد. دردی آشنا که 
تجربه اش کرده بودم. وقتش رس��یده بود. توان راه 
رفتن نداش��تم، همسرم که کارگر فصلی است و از 
راه رسیده بود، دستپاچه به دنبال راهی می گشت. 
زمین و زمان در برابر چش��مانم سیاه شده و جای 
ناخن ها در گوشت دستانم تنها تسکین حالم بود. 
همس��رم به ناچار با 115 تماس گرفت. آمبولانس 
آمد و 2 مرد س��فیدپوش من را راهی بیمارستان 
کردند. در مس��یر بیمارس��تان با ح��ال زار، نگران 
هزینه ه��ای زایمان بودم و مدام اصرار می کردم که 
من را حتما به بیمارستان دولتی که دفعات گذشته 

ب��رای زایمان بس��تری بودم، 
ببرند اما درخواست های من 
و همس��رم راهی ب��ه جایی 
نبرد و در نهایت س��ر از یک 
بیمارس��تان خیری��ه حوالی 
خیابان س��رخس درآوردیم. 

این اظهارات یک مادر است. مگر می شود با دستمزد 
کارگری در بیمارستان خصوصی بستری شد؟ آن 
هم ما که تنها امیدمان به دفترچه بیمه س��لامتی 
است که دولت رایگان به ما داده است. حال خوبی 
نداش��تم. در همان دقایق اول ورود به بیمارستان 
دخترم به  طور طبیعی به  دنیا آمد. روز یکش��نبه 
فرا رسید. پزشک برای معاینه نهایی به من سر زد 
و  اجازه ترخیص از بیمارس��تان را اعلام کرد اما با 

وجود خیریه بودن بیمارستان 
قبض یک میلیون و 200 هزار 
تومانی را تنها راه حل ترخیص 
از بیمارس��تان اع��لام کردند. 
امروز چهارم دی ماه است من 
و بچه کوچک��م به علت نبود 
توانایی در پرداخت هزینه های زایمان به عنوان گرو 
در بیمارستان هس��تیم و هیچ حق خروجی به ما 
داده نمی ش��ود. هر روز که می گذرد به هزینه های 
بیمارستان 380 هزار تومان اضافه می شود و اصرار 
به مددکاران این بیمارس��تان هم تنها به تخفیف 
400 هزار تومانی محدود ش��ده است. در شرایطی 
که قانون نظام س��لامت، زایمان طبیعی را رایگان 
محس��وب می کند یک مادر ج��وان با کودکش به 

ازای هزینه های زایمان طبیعی در بیمارستان گرو 
نگه داشته می شوند. نخس��تین  تخلفات از جایی 
آغاز ش��د که اورژانس به جای انتقال بیمار به یک 
بیمارس��تان دولت��ی بانوی جوان را با درد ش��دید 
زایمان راهی بیمارس��تانی خصوصی کرده است و 
این بی قانونی  تا جایی پیش می رود که حتی بیمه 
سلامت که در مجلس ش��ورای اسلامی به  عنوان 
طرح سلامت حمایتی از همه اقشار جامعه بالاخص 
قشر محروم محسوب می شود، فاقد اعتبار لازم در 
بیمارستان هاست. در حالی  که اظهارات مدیر عامل 
بیمه سلامت خلاف این عملکرد ها را نشان می دهد 
و بیمه سلامت را خدمتی تأثیرگذار از جانب دولت 
معرفی می کند. آیا روز های س��خت مادر و کودک 
تازه متولد ش��ده در دیوار های بیمارس��تان با ورود 
نهادهای مس��ؤول یا خیران پای��ان می یابد تا زن 
35 ساله بتواند برای نگهداری از فرزندانش به خانه 

برود؟

گروکشی نوزاد به خاطر پول بیمارستان!سلامت

گ�روه اجتماعی: رئیس سازمان 
حج و زیارت از افزایش احتمالی 
س��همیه حجاج ایرانی در ح��ج آینده خبر داد. 
به گزارش مهر، حمید محمدی گفت: س��همیه 
حجاج ایرانی نس��بت به جمعیت کشور در حج 
گذش��ته 79 هزار و 900 نفر بود که بر اس��اس 
توافق صورت گرفته با عربس��تان، این تعداد با 
افزای��ش 3/5درصدی به 82 ه��زار و 800  نفر 
بدون احتساب عوامل و کارگزاران در حج سال 
97 افزایش یافت. معاون وزیر فرهنگ و ارش��اد 
اسلامی به مذاکرات خود با مقامات وزارت حج 

عربس��تان اش��اره کرد و افزود: ط��ی مذاکرات 
درخواس��ت افزایش 5 هزار نف��ر دیگر را مطرح 
کردیم که در صورت تحقق آن به عدد 90 هزار 

نفر خواهیم رسید. 
محم��دی تاکید ک��رد: در مذاکرات ب��ا وزیر و 
مس��ؤولان حج عربس��تان مطالبات م��ا درباره 
حادثه منا و مسجدالحرام و احقاق حقوق شهدا 

و مصدومان آن با جدیت پیگیری ش��د. درباره 
حادثه مس��جدالحرام به توافق ب��رای پرداخت 
حقوق مربوطه از طرف عربس��تان دست یافتیم 
که ب��ر اس��اس راهکارهای خاص خ��ود عملی 
خواهد ش��د و درب��اره فاجعه من��ا ضمن آنکه 
مطالب��ات ما درباره منا و ش��هدای منا در متن 
توافقنام��ه آمده اس��ت، طرف س��عودی تاکید 

ک��رد نتایج کمیته بررس��ی  را به طور رس��می 
اعلام خواهد ک��رد. وی به متن توافقنامه میان 
هیات ایرانی و وزارت حج عربس��تان اشاره کرد 
و افزود: در مت��ن این توافقنامه علاوه بر تامین 
خواس��ته هایی که در س��ال گذشته داشتیم، بر 
س��ر درخواس��ت های دیگری نیز  توافق ش��ده 
اس��ت، از جمل��ه اینکه حجاج ایران��ی علاوه بر 
مراکز پزش��کی ایرانی مس��تقر در عربس��تان، 
می تواند با اس��تقرار مترجم از خدمات پزشکی 
 آن کشور در شهرهای مدینه، مکه و مشاعر نیز 

استفاده کنند.

رئیس سازمان حج و زیارت خبر دادزیارت

احتمال افزایش سهمیه حجاج  به 90 هزار نفر

گروه اجتماعی: فرماندار سرپل ذهاب گزارش2
هزینه ک��رد  چگونگ��ی  درب��اره 
پول هایی که از مردم برای زلزله زدگان گرفتند، با 
بی��ان اینکه هنوز در این رابطه ابه��ام وجود دارد، 
گف��ت: یک بار 3-2 نفر از نماین��دگان علی دایی 
پی��ش ما آمدند و قرار ش��د بازگردن��د که خبری 
نش��د؛ یک بار هم با خانم نیک��ی کریمی دیداری 
داشتیم و طرحی داشتند و قرار بر این شد دوباره 
بازگردن��د. تقاضا داریم این افراد با س��رعت عمل 
بیش��تری بیایند و کمک ها را تقس��یم کنند و از 
ما حتما اطلاعات بگیرند. اکبر سنجابی )فرماندار 
س��رپل ذهاب( در گفت وگو با ایلنا، درباره آخرین 
وضعیت زلزله زدگان کرمانشاه و در واکنش به اینکه 
گفته می شود هنوز 60 درصد زلزله زدگان کانکس 

ندارند و زی��ر چادرها زندگی 
می کنند، گفت: به افرادی که 
ساکن ملکی در روستا یا شهر 
باش��ند که آن ملک، احداثی 
نوع یک باشد، به آنها کانکس 
می دهیم. در حوزه ش��هری، 

صاحب��ان 700 واحد تاکنون مراجعه نکرده اند که 
آی��ا می خواهند وجه نقد بگیرند یا کانکس. وی با 
اشاره به اینکه تعدادی واحد در حوزه روستایی نیز 
وجود دارد که در مرحله لکه گیری هستند، گفت: 

به مردمی که خانه های ش��ان 
واحدهای تعمیری نوع یک و 
2 و 3  هستند، کانکس تعلق 
نمی گی��رد. س��نجابی درباره 
ابهامات مطروحه درباره کمک 
افراد مش��هور به زلزله زدگان 
کرمانش��اه، گفت: تقاضا داریم این افراد با سرعت 
عمل بالاتری بیایند و کمک ها را تقسیم کنند و از 
ما حتما اطلاعات بگیرند. امیدواریم کمک ها زودتر 
دست مردم برس��د یا اگر هم رس��یده، این افراد 

باید به مردم اطلاع رس��انی کنند. فرماندار سرپل 
ذه��اب ادامه داد: یک ب��ار 3-2 نفر از نمایندگان 
علی دایی پیش ما آمدند و قرار ش��د باز برگردند 
که خبری نشد؛ یک بار هم با خانم نیکی کریمی 
دیداری داشتیم و ایشان طرحی داشتند و قرار بر 
این شد دوباره بازگردند. متاسفانه مشکلی که در 
حال حاضر وجود دارد، این است که افراد مشهور 
به صورت مس��تقیم یا با واسطه از ما تقاضا دارند 
قطع��ه زمین مش��خصی به آنها داده ش��ود تا در 
آنجا ساخت وس��از کنند یا اقدامات  لازم را انجام 
دهند، این در حالی اس��ت که متاس��فانه کمبود 
زمین داریم و قیمت زمین  گران اس��ت. بنابراین 
م��ا زمینی نداریم که به این افراد بدهیم تا در آن 

ساخت وساز کنند.

گلایه فرماندار سرپل ذهاب از چگونگی هزینه کرد کمک های مردم برای زلزله زدگان توسط سلبریتی ها

پول های مردم را کجا هزینه کرده اند؟


